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Există o emisiune pe Look TV care se numeşte „Cenzurat”. Nu ştiam, până mai ieri-alaltăieri,
nici de emisiune, nici de postul tv. Acum ştiu şi vă garantez că merită să vedeţi câte ceva din
programele difuzate. În „Cenzurat” ni se arată în cuvinte puţine, dar atent alese, cum suntem
noi în fapte (multe…) Într-una dintre emisiuni, ni se aduceau argumente (chiar dacă nu ne
convin) de ce suntem români. Nu vreau să insist mai mult asupra subiectului. Doar atât aş
putea şi eu să adaug:           Dacă declari ceva înaintea unui meci şi altceva după, atunci sigur
eşti român!                      Introducerea absolut necesară am
făcut-o pentru a lăsa loc unor comentarii pe seama meciului de box Bute-Pascal. Ţin să
precizez faptul că nu mă pricep la box, nu ştiu dacă Pascal a câştigat pe bune, sau Bute a
pierdut din cauza arbitrilor, „stării terenului”, publicului sau din cauza poziţiei nefavorabile a
planetei Neptun faţa de steaua Alpha Centauri.
 
   
 
  
Un meci (de orice fel ar fi) se câştigă de unul/unii şi se pierde de altul/alţii. E omeneşte, e
normal şi e, până la urmă, ceva inventat de om (mă refer la sport) pentru tonifiere, delectare
sau refularea unor neîmpliniri (mai uită omul de foame, de taxe, de cearta cu şeful, etc.). Am
mai spus într-un articol că învingătorii rămân cu banii (mai mulţi) şi învinşii rămân şi ei cu banii
(ceva mai puţini), iar microbiştii, sau suporterii, sau patrioţii – cum vreţi să le spuneţi – rămân cu
atenţia îndreptată spre alte confruntări în care ceva rezultate consemnabile ar putea obţine şi
„stejarii” noştri.
 
   
 
  
Bute a pierdut meciul de box la puncte. Dar declaraţiile sale  înainte şi după meci l-au făcut
K.O., iar pe noi ne-am trimis în corzile ringului unde să ne odihnim puţin şi să reflectăm bine  la
ce înseamnă să fii român.  
 
   
 
  
Dacă aş merge pe metoda băieţilor de la „Cenzurat”, aş spune ce-am mai spus :
 
  
„Dacă declari ceva înaintea unui meci şi altceva după, atunci sigur eşti român!”
 
   
 
  
Bute spunea înaintea înfruntării sportive cu Pascal
:
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&quot;Toate au importanţa lor în pregătirea unui meci. Şi pregătirea fizică e foarte importantă
pentru că dacă nu eşti pregătit nu poţi rezista 12 reprize. Cea mentală te ajută să-ţi stăpâneşti
emoţiile pentru că presiunea e foarte mare în această perioadă. Cred că am putut să le
gestionez pe toate.”
 
   
 
  
sau:
 
  
„Mă simt foarte bine, am avut un cantonament foarte bun. Am fost aici, la Montreal, împreună
cu stafful meu şi am avut la îndemînă tot ce mi-a trebuit. Am avut trei parteneri de sparring, doi
americani şi un canadian. Mă simt într-o formă extraordinară, psihologic vorbind stau foarte
bine.”
 
   
 
  
Cu altă ocazie, dar tot înaintea meciului:
 
  
„Am mintea limpede, ştiu ce vreau, ştiu ce pot, am încredere în abilităţile mele şi ştiu că totul va 
fi bine. Eu sînt campionul&quot;
 
   
 
  
sau:
 
  
&quot;Jean Pascal este genul de boxer care poate lupta între 90 şi 120 secunde pe rundă. Nu
va face faţă ritmului pe care-l voi impune eu. Lucrez alături de Stephan Larouche la un plan A,
dar şi la un plan B.”
 
   
 
  
Românul încerca să-i liniştească pe canadienii care ani de zile l-au susţinut în galele de box:
 
  
„Pot să-l înving pe Pascal şi o să-l vedeţi pe Bute de altădată. Mă simt bine, sunt concentrat şi
relaxat. Va fi un duel pe care îl voi controla doar eu.&quot;
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Greu de înţeles de înţeles acum aceste declaraţii…Nu fac altceva decât să reiau un scurt
comentariu publicat de montrealgazette.com:
 
  
„Bute nu ar fi putut să spargă nici măcar un ou cu loviturile sale&quot;.
 
   
 
  
Acelaşi Bute declara după încheierea partidei de box
în care a fost declarat învins la puncte:
 
  
„Sunt dezamăgit. Eram încrezător şi m-am pregătit foarte bine. Am fost ezitant[…].
 
   
 
  
Ce spunea Jean Pascal înaintea meciului
:
 
  
„Sper că Bute e bine pregătit, pentru că eu sunt! Vom face o luptă mare în cazul în care el e
pregătit. Facem asta pentru fani!”  
 
   
 
  
E o oarecare diferenţă între cei doi boxeri…în primul rând la modestia în declaraţii.
 
   
 
  
Acum, că totul s-a terminat, aş vrea să ştiu care a fost „planul A”, ca să nu mai vorbesc de
„planul B”, ambele atent pregătite, până la cele mai mici detalii, pentru ca niciun upercut să nu
scape fără să ceară voie…
 
   
 
  
Îmi imaginez că „planul A” înseamnă continuarea carierei sportive, dar fără declaraţii sforăitoare
nici înainte, nici după  alte meciuri de box, meciuri în care am vrea să-l regăsim pe Lucian Bute
de altădată. 
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Iar despre „planul B”, pot să cred că înseamnă retragerea din box, cu banii câştigaţi şi cu o
bună perioadă de gândire la ce poate însemna să fii român, indiferent unde…
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